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Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Justyna Twardys. 
Powitała członków Komisji oraz gości: 
 
� Pana Krzysztofa Kaszubę – Przewodniczącego Rady Gminy 
� Pana Antoniego Giluka – Zastępcę Przewodniczącego Rady Gminy 
� Pana Zdzisława Pawelca – Wójta Gminy 
� Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy 
� Pana Sebastiana Basiejko – Kierownika Referatu Oświaty UG 
� Panią Irenę Stołowską – Dyrektora Zespołu Szkół w Bierzwnicy 
� Panią Elżbietę Wachowiec – Dyrektora Zespołu Szkół w Lekowie 
� Panią Krystynę Brodowską – Dyrektora Zespołu Szkół w Oparznie 
� Panią Dorotę Adamiak – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Rusinowie 
� Pana Jakuba Szynkowskiego – Dyrektora Szkoły Podstawowej                               

w Klepczewie  
� Panią Wiesławę Reszczyńską – Prezesa Zarządu Oddziału Związku 

Nauczycielstwa Polskiego 
� Pana Krzysztofa Pełką – Przewodniczącego Międzyzakładowej Organizacji 

Związkowej NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania przy 
Zespole Szkół Rolniczych CKP w Świdwinie 

� mieszkańców Oparzna, Łąkowa i Rusinowa (wcześniej pikietujących na 
placu przed Urzędem Miasta i Gminy) 

 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Reorganizacja szkół na terenie Gminy Świdwin 
2. Projekt budżetu Gminy na 2011 rok 
3. Wolne wnioski 
 
Ad.1. REORGANIZACJA SZKÓŁ NA TERENIE GMINY ŚWIDWIN 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że 
inicjatywa reorganizacji oświaty narodziła się na skutek nie bilansowania się  
budżetu. Wójt Gminy zwrócił się do Firmy Audit Consulting Municipal z prośbą 
o sporządzenie (w oparciu o dokumenty Gminy) wieloletniej prognozy 
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finansowej Gminy z której wynika, że najwięcej środków przeznacza się na 
oświatę i opiekę społeczną. 
Propozycja reorganizacji szkół nie jest nowością. Gmina przymierzała się już do 
niej kilka razy – jednak mając na względzie dobro dziecka, odstępowano od 
zamiaru. Niestety, na dzień dzisiejszy nie ma innego wyjścia. Względy 
ekonomiczne są nieubłagane. Ustawa nie zezwala na zaciąganie kredytu na 
dalsze dokładanie do szkół.  
Pan Przewodniczący podkreślił również, że gmina nie szuka oszczędności 
tylko w przypadku reorganizacji szkół – projektując budżet dokonano cięć                     
we wszystkich działach.  
 
Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec – analizowaliśmy różne możliwości. Nie 
mamy wyjścia. Ustawa nie zezwala na kredytowanie oświaty. Głównym 
powodem likwidacji szkół jest niż demograficzny. Dla przykładu Pan Wójt 
podał, że do szkoły w Klępczewie uczęszcza 37 dzieci, do Rusinowa 57, do 
Gimnazjum w Oparznie 40 dzieci. Dzieci ubywa, a stan kadry nauczycielskiej 
pozostaje bez zmian. Jesteśmy gminą, która w okolicy ma najwięcej szkół – 
„inne Gminy zrobiły to wcześniej”.   
 
Pani Wiesława Laufer – nauczyciel Zespołu Szkół w Oparznie zwróciła się                 
z pytaniem, czy przy podejmowaniu decyzji o likwidacji szkół wzięto pod 
uwagę, że druga klasa gimnazjum będzie miała małą maturę. Problem polega na 
tym, że w każdej szkole nauczyciele mają wolność doboru materiału nauczania 
np. biologii, historii.  Uczniowie, przechodząc do innej szkoły mogą mieć 
problemy  z zaliczeniem wymaganego dla danej szkoły materiału. Kto poniesie 
tego konsekwencje? 
Ponadto Pani Laufer podkreśliła, że Gimnazjum w Oparznie dobrze pracuje – 
dzieci mają dobre wyniki z egzaminów gimnazjalnych i jak do tej pory w szkole 
nie było żadnego programu naprawczego.  
 
Pan Adam Bieńczak – sołtys Rusinowa – w Rusinowie występuje tendencja 
wzrostowa narodzin dzieci i apeluje o utrzymanie szkoły. Ponadto dalszą 
konsekwencją likwidacji szkoły będzie likwidacja zespołu dziecięcego 
 
Zdaniem Przewodniczącego Rady Gminy Pana Krzysztofa Kaszuby żadna 
szkoła nie spełnia wymaganych warunków i mimo zamknięcia planowanych 
szkół dalej będziemy dokładać do oświaty.  
 
Przewodniczący Międzyzakładowej Organizacji Związkowej NSZZ 
„Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania przy Zespole Szkół 
Rolniczych CKP w Świdwinie Pan Krzysztof Pełka – rząd szuka oszczędności 
– zadaje pytanie gdzie? – w samorządach – dalej, samorządy w oświacie.  
Zdaniem Pana Pełki zamknięcie szkoły oznacza powolną śmierć miejscowości.  
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„Nie tędy droga, aby na raz likwidować trzy szkoły”.  
 
Prezes Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego Pani Wiesława 
Reszczyńska zdania nie zmienia od lat. Uważa, że dzieci klas 1-3 powinny mieć 
szkołę w miejscu zamieszkania.  
 
Ad.2. PROJEKT BUDŻETU GMINY NA 2011 ROK 
 
Projekt budżetu Gminy na 2011 rok przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Renata 
Kamińska 
Projekt budżetu będzie stanowił załącznik do protokołu Sesji Nr III/2011 z dnia 

8 lutego 2011 roku. 

 

Ad.3. WOLNE WNIOSKI 
 
   -     nie było    - 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała 
 
Wiesława Żmudzińska 
 
 


